
Z á p i s 

z 18. Veřejného zasedání Zastupitelstva obce Rájec, 

konaného dne 14. 3. 2022 v 18:00 hodin v KD v Rájci. 

 

 

Přítomni: p. Vladimír Hroch, Mgr. Josef Zika, Ing. Miloš Uherka, p. Libor Maixner, 

p. Marcela Strašilová, Ing. Marek Papoušek, Ing. František Žák – zastupitelé obce. 

  

 

Občané dle prezenční listiny. 

 

 

Zasedání Zastupitelstva obce Rájec bylo zahájeno v 18:05 hodin starostou obce panem 

Vladimírem Hrochem. Starosta konstatoval, že zasedání bylo řádně svoláno a informace podle 

§ 93 odst. 1 zákona o obcích byla na úřední desce Obecního úřadu Rájec zveřejněna v souladu se 

zákonem po dobu nejméně 7 dní před zasedáním, a to od 3. 3. 2022 do 14. 3. 2022 včetně. 

Současně byla tato informace zveřejněna na „elektronické úřední desce“ a vyhlášena místním 

rozhlasem.  

 

Zápis ze 17. veřejného zasedání ověřovatelé zápisu bez námitek ověřili svým podpisem. 

Starosta přivítal všechny přítomné a konstatoval, že dle prezenční listiny je přítomno všech sedm 

členů zastupitelstva a zasedání zastupitelstva obce je usnášeníschopné. 

 

Zapisovatelka: p. Věra Domluvilová 

Ověřovatelé zápisu: Mgr. Josef Zika, p. Marcela Strašilová 

 

Starosta seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům 

zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úředních deskách, a zároveň podal návrh na 

úpravu programu v tomto znění: 

  

Navržený upravený program: 

2022.18.1 Schválení programu 

2022.18.2 Úkoly z minulého zasedání zastupitelstva obce  

2022.18.3 Rozpočtová opatření 

2022.18.4 Inventarizační zpráva 

2022.18.5 Schválení Smlouvy nájemní a budoucí o zřízení věcného břemene – SSOK 

2022.18.6 Dodatek č. 2022 ke Smlouvě o nakládání s komunálním odpadem – EKO  

  servis Zábřeh 
2022.18.7 Komunikace „Ve Dvoře“ 

2022.18.8 Spolek Odpady Olomouckého kraje – členství  

2022.18.9 Kontrola hospodaření obce za rok 2021 

2022.18.10 Výběrové řízení na účetní obce 8/2022 

2022.18.11 Uzavírání manželství v obci, která není pověřena matriční působností 
2022.18.12 Různé 

 

Před hlasováním dal starosta všem přítomným možnost vyjádřit se k návrhu upraveného 

programu. Žádný další návrh na úpravu programu nebyl podán. 

 

ad 2022.18.1 Schválení programu 

Hlasování o navrženém upraveném programu: Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 
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ad 2022.18.2 Úkoly z minulého zasedání zastupitelstva obce 

Místostarosta Mgr. Josef Zika zhodnotil plnění úkolů z minulého zasedání zastupitelstva obce: 

1. Podílet se na připravovaných akcích – od minulého veřejného zasedání se uskutečnilo pouze 

zpívání u vánočního stromu před hasičskou zbrojnicí. Akci zorganizoval SK Rájec, spolek ve 

spolupráci s obcí Rájec. Občané si mohli poslechnout koledy v podání hudební skupiny Pracka a 

jejích hostů. Zajištěna byla i možnost odběru Betlémského světla.  

Jiné akce se z důvodu přetrvávající pandemie Covid-19 nekonaly. Úkol trvá. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

2. Pokračovat v jednání o možnostech osazení bezpečnostních prvků na silnici k Zábřehu – 

starosta uvedl, že v této věci stále není žádná nová informace.  

Ing. Miloš Uherka navrhl úkol, pro nemožnost jeho splnění, již nezařazovat.  

        Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

3. Připravit podklady k rozhodnutí o případném vkladu obecního vodovodu do majetku VHZ 

  Šumperk, a.s. – podklady byly předány finančnímu výboru k posouzení. 

Ing. Miloš Uherka (předseda finančního výboru) navrhl projednání materiálů ve spolupráci 

s kontrolním výborem. Úkol trvá.  

Zastupitelstvo bere na vědomí  

 

 

ad 2022.18.3 Rozpočtová opatření 

Rozpočtové opatření č. 12/2021  se týká rozpočtu roku 2021 a bylo schváleno dne 27. 12 2021. 

Rozpočet příjmů byl navýšen o 581.585,66 Kč, z toho 562.594,66 Kč tvoří daňové příjmy 

a poplatky. V nedaňových příjmech došlo k navýšení mimo jiné u odměn od EKO-KOMu v částce 

19.129,- Kč. Do rozpočtu příjmů byl zapojen také dar ŠPVS a.s. ve výši 5.000,- Kč určený na 

činnost školy.  

Rozpočet výdajů byl snížen o 50.147,- Kč, a to zejména v paragrafu „Ostatní finanční operace“, 

kde došlo ke snížení výdajů o 45.160,- Kč na platbu daně z příjmů právnických osob za obec. 

Sníženy byly také plánované výdaje z dotace ÚP na platy a odvody za zaměstnance na VPP, a to 

o 9.987,- Kč. K navýšení výdajů o 5. 000,- Kč došlo pouze v paragrafu „Bytové hospodářství“. 

Dále byl proveden převod mezi položkami v rámci paragrafů. 

V části financování byl přebytek ve výši 631.732,66,- Kč zaúčtován na položku 8115. 

Rozpočtové opatření č. 1/2022 bylo schváleno dne 28. 2. 2022. Rozpočet příjmů byl navýšen 

o 33.000,- Kč, z toho 20.000,- Kč tvoří daňové příjmy a 13.000,- Kč nedaňové příjmy. Provedena 

byla také oprava technické chyby, kdy ve schváleném rozpočtu byl k položce příjmu splátek 

půjčených prostředků chybně přiřazen i paragraf (rozpočtovaná částka se nezměnila). 

Rozpočet výdajů byl zvýšen rovněž o 33.000,- Kč. Paragraf „Péče o vzhled obce“ byl navýšen 

o 40.000,- Kč na ořezy stromů na veřejných prostranstvích. K navýšení došlo i v paragrafu 

„Správa“ o 13.000,- Kč. Naopak snížen byl rozpočet výdajů na služby v paragrafu „Pěstební 

činnost“ o 20.000,- Kč. Dále byl proveden drobný převod mezi položkami v rámci paragrafů. 

V části financování se rozpočet nezměnil. 

Rozpočtová opatření byla dle pověření zastupitelstva obce schválena starostou a místostarostou. 

Zastupitelé byli s rozpočtovými změnami seznámeni. Žádné připomínky nebyly vzneseny. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

ad 2021.18.4 Inventarizační zpráva 

Starosta seznámil přítomné s inventarizační zprávou ze dne 28. 1. 2022. Inventarizace majetku, 

pohledávek a závazků obce Rájec byla provedena ke dni 31. 12. 2021. Dle plánu inventur byl 

zjištěn skutečný stav majetku, pohledávek a závazků a ostatních inventarizačních položek rozvahy 

a podrozvahy. Inventarizační rozdíly nebyly zjištěny. Členové zastupitelstva obce byli zároveň 
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i členy inventarizačních komisí. Součástí zprávy je také přehled majetku navrženého k vyřazení. 

Starosta poděkoval členům inventarizačních komisí za jejich spolupráci. 

Dotazy a připomínky nebyly vzneseny. 

Hlasování o schválení Inventarizační zprávy za rok 2021 k provedené inventarizaci majetku, 

pohledávek a závazků obce Rájec:   Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

 

ad 2022.18.5 Schválení Smlouvy nájemní a budoucí o zřízení věcného břemene – SSOK 
Na obec byl doručen návrh Nájemní smlouvy a smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení služebnosti 

ke stavbě „Obecní kanalizace Rájec s napojením na ČOV Zábřeh“. Stavbou kanalizace v Rájci 

bude dotčeno sedmnáct pozemků ve vlastnictví Olomouckého kraje, zastoupeného Správou silnic 

Olomouckého kraje, p. o. Nájemní smlouva obsahuje i ceník nájemného, které bude vypočteno na 

základě doby nájmu a skutečné velikosti zásahu stavby do pozemků. Smlouva o budoucí smlouvě 

o zřízení věcného břemene služebnosti navazuje na smlouvu nájemní, protože řeší možnosti 

vstupu na pozemky za účelem oprav a údržby kanalizační sítě po jejím vybudování. Služebnost se 

zřizuje na dobu neurčitou a bude úplatná. Jednorázová úplata bude stanovena soudním znalcem. 

Zastupitelé byli se zněním smlouvy seznámeni a neměli připomínky. 

Hlasování o schválení uzavření Nájemní smlouvy a smlouvy o budoucí smlouvě o zřízení 

služebnosti ke stavbě „Obecní kanalizace Rájec s napojením na ČOV Zábřeh“ 

s Olomouckým krajem, zastoupeným Správou silnic Olomouckého kraje, p.o. a pověření 

starosty k podpisu smlouvy:   Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

 

ad 2022.18.6 Dodatek č. 2022 ke Smlouvě o nakládání s komunálním odpadem – EKO 

                      servis Zábřeh 
Společnost EKO servis Zábřeh s.r.o. předložila obci Rájec Dodatek č. 2022 ke smlouvě 

o nakládání s komunálním odpadem. Dodatkem se mění zvláštní část smlouvy, jejíž součástí je 

i ceník prací a služeb. Platnost a účinnost dodatku je stanovena dnem 1. 2. 2022, což starosta 

u společnosti rozporoval. Platnost by měla být ode dne schválení. Koncem minulého roku starosta 

požadoval včasné předložení dodatku na rok 2022 ke schválení zastupitelstvem, ten však 

společnost EKO servis Zábřeh nedodala. 

Zastupitelé byli se zněním dodatku seznámeni, dotazy a připomínky nebyly podány. 

Hlasování o schválení uzavření Dodatku č. 2022 ke Smlouvě o nakládání s komunálním 

odpadem se společností EKO servis Zábřeh s.r.o. a pověření starosty k podpisu dodatku: 

       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0        
 

 

ad 2022.18.7 Komunikace „Ve Dvoře“ 
Starosta informoval o plánovaném zpracování projektové dokumentace opravy komunikace „Ve 

Dvoře“. Komunikace je ve velmi špatném stavu a po výstavbě kanalizace v obci bude nutné 

provést její kompletní obnovu. Pro zpracování projektu byl osloven Ing. Tomáš Tužín, se kterým 

již obec spolupracovala v minulém roce. Nabídková cena projektové dokumentace činí 179.000,- 

Kč. Projekt bude obsahovat i dopravní značení a měl by být hotov začátkem roku 2023. 

Ing. Josef Zika požádal o zjištění informace k položce „Diagnostika vozovky komunikace“ v ceně 

58.800,- Kč – co je jejím obsahem a zda je nutná, když podloží komunikace bude téměř celé 

vyměněno v rámci stavby kanalizace. 

Starosta bude náplň zmíněné položky v nabídce konzultovat s projektantem.   

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

ad 2022.18.8 Spolek Odpady Olomouckého kraje – členství 
Starosta informoval o připravované valné hromadě spolku Odpady Olomouckého kraje, z.s. 
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Materiály, které obec v této souvislosti obdržela obsahují pouze výkazy hospodaření spolku, ale 

není žádná vize dalšího posunu k řešení odpadového hospodářství v rámci kraje. Obec Rájec také 

dostala výzvu k úhradě členského poplatku na rok 2022, který činí cca 1.500,- Kč. Starosta navrhl 

členství obce Rájec ve spolku Odpady Olomouckého kraje zrušit. 

Ing. Marek Papoušek uvedl, že členství ve spolku umožňuje obci přístup k informacím týkajících 

se odpadového hospodářství. 

Ing. František Žák podotkl, že za uplynulé období obec žádné informace nedostala, což potvrdil 

i starosta. Město Zábřeh řeší odpady v rámci vlastní společnosti EKO servis Zábřeh, která dále 

spolupracuje s firmou SAKO Brno. Okolní obce služby EKO servisu rovněž využívají. 

Hlasování o ukončení členství obce Rájec ve spolku Odpady Olomouckého kraje, z.s. 

       Pro: 6  Proti: 0 Zdržel se: 1 

 

 

ad 2022.18.9 Kontrola hospodaření obce za rok 2021 
Starosta seznámil přítomné se Zprávou o výsledku přezkoumání hospodaření obce Rájec za rok 

2021. Závěrečná kontrola proběhla dne 3. 2. 2022 a byla vykonána pracovníky Krajského úřadu 

Olomouckého kraje. Při přezkoumání hospodaření obce Rájec za rok 2021 nebyly zjištěny chyby a 

nedostatky. Zpráva bude také součástí závěrečného účtu obce Rájec za rok 2021, který má být 

schválen zastupitelstvem obce do konce června letošního roku. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

  

 

ad 2022.18.10 Výběrové řízení na účetní obce 8/2022 

Účetní obce Rájec dosáhne v průběhu měsíce srpna 2022 důchodový věk a má zájem pracovní 

poměr ukončit. Proto je nutné připravit podklady pro vyhlášení výběrového řízení na obsazení 

pracovní pozice účetní. K zapracování nového zaměstnance bude po dobu minimálně jednoho 

měsíce nutný souběh obou zaměstnanců.   

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

ad 2022.18.11 Uzavírání manželství v obci, která není pověřena matriční působností 

Z důvodu množících se dotazů k možnosti uzavření manželství v obci Rájec je nutné stanovit místo 

a dobu konání svatebních obřadů, aby mohly být pro snoubence zdarma. Mimo stanovená místa 

a doby uzavření sňatku v obci je tento úkon zpoplatněn. Občanský sňatek na území obce Rájec 

mohou uzavřít snoubenci pouze v případě, je-li alespoň jeden z nich přihlášen k trvalému pobytu 

v obci Rájec. Místem konání svatebních obřadů v obci Rájec je stanoven areál U Antoníčka 

a kulturní dům. Dobou oddávání bude pátek a sobota od 9:00 do 12:00 hodin. Starosta uvedl, že 

oddávající osobou by měl být kromě starosty i místostarosta. U svatebního obřadu musí být 

přítomen i matrikář matričního úřadu v Zábřehu.   

Hlasování o schválení uzavírání manželství před starostou nebo místostarostou obce Rájec 

patřící do správního obvodu matričního úřadu, která není matričním úřadem:  

       Pro: 7  Proti: 0 Zdržel se: 0 

 

 

ad 2022.18.12 Různé 

1. Benefiční koncert na podporu uprchlíků z Ukrajiny 2. 4. 2022 

Členové hudební skupiny PRACKA oslovili starostu obce s nabídkou uspořádat benefiční koncert 

na podporu Ukrajiny sužované válkou s Ruskem. Starosta dále požádal o podporu senátora Marka 

Ošťádala, který je zároveň frontmanem skupiny Stracené Ráj. Účast přislíbil i redaktor Českého 

rozhlasu Olomouc Mirek Kobza. Program koncertu se dále upřesňuje a ke spolupráci byla 

přizvána i Charita Zábřeh, jejímž prostřednictvím bude výtěžek koncertu využit na pomoc 

uprchlíkům z Ukrajiny. 
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Paní Marcela Strašilová navrhla zajistit také občerstvení pro návštěvníky koncertu. 

Starosta uvedl, že pro návštěvníky budou připravena pouze místa k sezení (bez stolové úpravy), 

pochůzky občanů za občerstvením během koncertu by nepůsobily vhodně. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

2. Pořízení nové strategie rozvoje obce Rájec 

V souvislosti s pořizováním nového strategického plánu rozvoje obce Rájec proběhla dvě veřejná 

jednání, kterých se mimo zástupce MAS Horní Pomoraví, o.p.s. zúčastnili zastupitelé obce 

a několik dalších občanů Rájce. Návrh nového strategického plánu vychází z původního dosud 

platného plánu, zapracovány byly také náměty z dotazníků. Po ukončení připomínkování  bude 

veřejnost s konečnou verzí strategického plánu seznámena. 

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

3. Termínované vklady 

Starosta informoval přítomné o nových možnostech využití termínovaných vkladů pro alespoň 

částečné zhodnocení dočasně volných prostředků obce Rájec. Banka Creditas nabízí ke vkladu na 

12 měsíců úrok ve výši 3 %. Česká spořitelna na dobu uložení vkladu 3 měsíce 1,7 %, na 6 měsíců 

2,7 % a na 12 měsíců 2,5 %. Předjednán je vklad do banky Creditas ve výši 3.000.000,- Kč 

a využit bude zřejmě i vklad u České spořitelny na dobu 6 měsíců s obnovováním.  

Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

4. Žádost – Linka bezpečí, z.s. 

Na obec byla doručena žádost o pokračování podpory spolku Linka bezpečí a poskytnutí 

finančního příspěvku ve výši 5.000,- Kč na provoz dětské krizové linky, která je dostupná 

anonymně a zdarma. Spolek pomáhá dětem s psychickými problémy. 

Zastupitelé se v diskusi shodli, že příspěvek na podporu Linky bezpečí letos poskytnut nebude. 

Přednostním zájmem obce je zachovat podporu Charity Zábřeh.  

 Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

 

Diskuse 

Ing. Marek Papoušek  

– upozornil na přemnožení potkanů v potoce a navrhl zajistit deratizaci. 

Starosta uvedl, že deratizace se provádí v kanálech měst, ale potok bude v tomto směru 

problematický. Budou zjišťovány možnosti případné deratizace. 

– znovu připomněl zabývat se výběrem místa v obci pro umístění herních prvků pro větší děti. 

Navrhuje využít parčík na horním konci nebo areál U Antoníčka. 

Paní Strašilová podotkla, že zvažována byla i část travnatého hřiště, ale i tam už dochází 

k poškozování vybavení (rozřezané sítě na brankách). 

Zastupitelstvo bere na vědomí    

 

 

Paní Marcela Strašilová vznesla několik dotazů: 

– zda v letošním roce bude mít obec zaměstnance na veřejně prospěšné práce. 

Starosta uvedl, že žádost na tři pracovníky již byla na Úřad práce podána. 

– kdy bude přistaven kontejner na bioodpad. 

Starosta odpověděl, že kontejner na bioodpad v průběhu jara. Začátkem srpna bude opět  

organizován sběr velkoobjemového odpadu, sběr elektroodpadu a nebezpečného odpadu. 
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– kdy proběhne plánovaná rekonstrukce vedení elektřiny v Rájci. 

Starosta uvedl, že letos má být realizována pouze malá část – horní konec obce. Zbývající část 

bude pravděpodobně až v roce 2023.   

       Zastupitelstvo bere na vědomí 

 

 

Ing. Miloš Uherka upozornil na nutnost zajištění odkupu části pozemku od pana L. P. k umístění 

plánovaného výtahu na kulturním domě. 

Zastupitelstvo bere na vědomí   
 

 

Paní Marcela Strašilová informovala o finančních problémech nájemce obchodu v souvislosti 

s udržováním provozu obchodu v obci.  

Starosta uvedl, že Olomoucký kraj loni dotace na provoz obchodů v malých obcích poskytoval. 

Vyhlášení výzvy k podání žádostí o dotace na provoz obchůdků se očekává i pro letošní rok, ale 

žádost si musí podat nájemce. 

Zastupitelstvo bere na vědomí   
 

 

Ing. František Žák upozornil na potřebu osazení zabezpečovacích prvků kolem sběrné vpusti 

potoka v nové ulici u domu pana Ivana Strašila. Zvláště dětem zde hrozí nebezpečí zranění. 

Starosta bude kontaktovat správce toku, Povodí Moravy, s.p., aby zabezpečení vpusti zajistil. 

Zastupitelstvo bere na vědomí   
 

 

 

 

Starosta poděkoval přítomným za účast a veřejné zasedání v 19:40 hodin ukončil. 

 

 

 

V Rájci dne 14. března 2022 

Zapsala: Věra Domluvilová 

 

 

 

 

 

..........................................................        ................................................... 

ověřovatelé zápisu        starosta obce 
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